
 
 
     MUISTIO 

  
Pararatsastuskomitean kokous    3/2024 

Aika: 7.3.2024 klo 19–20.30 Teams 
Paikka: Teams 
Läsnä: Eeva Kaartinen, pj 
 Mia Honkavuori 
 Tanja Sellman- Rauhamäki 
 Marika Ylitolva   
 Maritta Enqvist 
 Osmo Metsälä, SRL hallituksen edustaja   
 Salli Saarela, SRL sihteeri  
 
Poissa: Leena Niemistö, Jonna Aaltonen 
 
 
 
Käsiteltävät asiat 
 
1. Kokouksen avaus 

• Puheenjohtaja kutsuu sihteeriksi Salli Saarelan 

• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.03 
 

2. Edellisen 2/24 pöytäkirjan hyväksyminen 

• Päätös; hyväksytään pöytäkirja 
 

3. Koulutusasiat 

• Todettiin, että pararatsastuksen kouluttajakoulutuksen hakua ei ole vielä avattu 

• Päätettiin, että koulutustarjonnan läpikäynti pararatsastuksen huomioimiseen 
aloitetaan kevään kuluessa 

• Komitea sopii koulutuksen vastuuhenkilöt seuraavassa kokouksessa. 

• Komitea päätti hankkia S- ja M-kokoisen nostovyön liiton apuvälinekassiin 
pararatsastuksen avustaja- ja ohjaajakursseja varten. Salli hoitaa hankinnat. 
 

4. Hevoset-messut 
• Esiteluonnos toimitettu toimistoon Emmille, odotetaan kuittausta asiaan. 

Esitteenjakajia värvätty paikalle omasta takaa. 
• Messuille haluttaisiin apuvälineitä esille (ständille tai kokoustilaan), joten selvitetään 

messutilat, mahtuuko apuvälineet ja mahdollinen pukki. Eeva kysyy Emmiltä 
lisätietoja messutiloista ja ständipaikan aikatauluista. 

• Komitea keskusteli paratapaamisen sisällöstä.  
• Todettiin, että sisältöön vaikuttaa lajibudjetti ja Eeva selvittää budjetin ensin Jukalta, 

jonka jälkeen voidaan lyödä lukkoon ohjelmaa tarkemmin. 
 

5. Special Olympics- toiminta/ Maritta 

• ei kommentoitavaa 
 

6. Vammaisjärjestöt/ Leena 

• ei kommentoitavaa 
  

7. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut 



 
 

• Päijänne Dressage Days (14.–16.6. Korpilahti) todennäköisesti lisäämässä 
alueluokan mukaan 

• Ressu pyytänyt aluevastaavia kartoittamaan alueen pararatsastuspalveluja ajan 
tasalle tallihakupalveluihin, mutta saanut huonosti vastauksia. Komitea toivoo, että 
alueilla on tehty sisäisesti toimia asian eteen, jotta hakutiedot saataisiin ajan tasalle. 

 
8.  Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat/Jonna 

• SM-kisoille ei ole vielä löytynyt järjestäjää 
 

9. Tuomaritoiminta ja -koulutus/Eeva 

• ei kommentoitavaa 
 

10. Sääntöasiat 

• Komitea asopinut sähköpostikokouksessa, että sääntöihin tehdään nyt vain 
termistökorjauksia ja poistetaan apuvälinetyöryhmän maininta. Laajempi 
sääntöpäivitystyöskentely aloitetaan asap, jotta hyvissä ajoin hyväksyttävänä 
vuodelle 2025.  

• Säännöt viedään seuraavaan hallituksen kokoukseen hyväksyttäviksi. 

• Hämeen alue toivoo kaikille avointa parakouluratsastuksen sääntökoulutusta kun 
säännöt vahvistettu. Eeva ottaa asian työn alle, kun lajisäännöt vahvistettu. 

  
13. Luokitteluasiat 

• Syksyllä seuraava yhteinen luokittelutilaisuus 
 

14. Materiaalit  

• Pararatsastusopas kuvitusta vaille valmis. Ei ehdi messuille, mutta voitaisiin siellä 
kuitenkin ennakkomarkkinoida opasta. 

• Pararatsastuksen termistö tehty ja Ressu ollut yhteydessä Kati Hurmeeseen. 
Odottaa vielä kuittausta Katilta. 

• Salli päivittää liiton nettisivuja koskien parakouluratsastusta (laji) ja pararatsastusta 
(kaikki lajit, erityistä tukea tarvitsevat ratsastajat) kevään aikana. 

• Salli lisää komitean sähköpostit ja vastuualueet nettiin. 
 
15. Seuraava kokous 

• 6.4.2024 Hevoset-messuilla 
 
16. Muut asiat 

• Hevoset-messujen asiat lisätty kohtaan 4 

• Komitean takit pitäisi saada messuille. Eeva selvittää lajibudjetin takkihankintaa 
varten. 

• Mia kertoi para-askellajiratsastajan startanneen askellajiratsastuksen 
aluekilpailuissa. Tästä tulossa juttu ainakin SIHY:ltä, tarjotaan myös muihin 
kanaviin 

 
17. Kokouksen päättäminen 

• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.14. 
 
 
 


